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ze wspólnego posiedzenia w dniu 11 czerwca 2024 roku

Wspólne  posiedzenie  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem,  Komisji  Edukacji,  Kultury
i Sportu,  Komisji  Infrastruktury  i  Porządku  Publicznego  oraz  Komisji  Rozwoju  Powiatu
i Promocji rozpoczęło się o godz. 09:05 w siedzibie Starostwa Powiatowego w Kaliszu, Plac
Św. Józefa 5, sala 103.

Przewodniczący Rady Powiatu Kaliskiego Artur Szymczak powitał obecnych Radnych oraz
zaproszone osoby – obecni wg załączonych list obecności (listy obecności stanowią załączniki
od nr 1 do nr 5 do niniejszego protokołu).

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Kaliskiego  Artur  Szymczak  wskazał,  iż  wspólnemu
posiedzeniu poszczególnych Komisji będzie przewodniczył Przewodniczący Komisji Budżetu
i Gospodarki Mieniem Łukasz Kolonko. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Łukasz Kolonko powitał wszystkich
Członków poszczególnych Komisji oraz zaproszone osoby.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Łukasz Kolonko stwierdził, że:
 na stan 7 Członków Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem, 5 Radnych jest obecnych

–  Komisja  jest  zdolna  do  formułowania  opinii,  wniosków  oraz  do  podejmowania
decyzji, 

 na stan 7 Członków Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego, wszyscy Radni
są obecni  –  Komisja  jest  zdolna  do  formułowania  opinii,  wniosków  oraz
do podejmowania decyzji,

 na stan 7 Członków Komisji  Edukacji, Kultury i Sportu, 7 Radnych jest obecnych –
Komisja  jest  zdolna  do  formułowania  opinii,  wniosków  oraz  do  podejmowania
decyzji,

 na stan 7 Członków Komisji Rozwoju Powiatu i Promocji, wszyscy Radni są obecni –
Komisja jest zdolna do formułowania opinii, wniosków oraz do podejmowania decyzji
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Ad. 2. Przyjęcie porządku posiedzenia.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem  Łukasz  Kolonko  przedstawił
porządek  wspólnego  posiedzenia  poszczególnych  Komisji  oraz  zapytał  o  uwagi
do nadesłanych porządków posiedzeń.

Członkowie Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem,  Komisji  Edukacji,  Kultury  i Sportu,
Komisji  Infrastruktury  i  Porządku Publicznego oraz Komisji  Rozwoju Powiatu i Promocji
nie zgłosili uwag.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem  Łukasz  Kolonko  przystąpił
do  głosowania  nad  przyjęciem  przedłożonego  porządku  posiedzenia  Komisji  Budżetu  i
Gospodarki Mieniem.

Porządek posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem (porządek posiedzenia stanowi
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu):

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.
3. Zapoznanie się z uchwałą Nr SO – 1/0954/53/2024 Składu Orzekającego Regionalnej

Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii
o sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Powiatu  Kaliskiego  za  2023  rok  wraz
z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami.

4. Wypracowanie  opinii  dotyczącej  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  budżetu
Powiatu Kaliskiego za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.

5. Wypracowanie  opinii  dotyczącej  sprawozdania  finansowego  Powiatu  Kaliskiego
za 2023 rok.

6. Wypracowanie  opinii  dotyczącej  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  planu
finansowego instytucji kultury – Muzeum Historii Przemysłu w Opatówku za 2023
rok.

7. Sprawy bieżące.
8. Zamknięcie posiedzenia.

Członkowie  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem  jednogłośnie  przyjęli ww.  porządek
posiedzenia.

Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Porządku  Publicznego  Dariusz  Korczyński
przystąpił  do  głosowania  nad  przyjęciem  przedłożonego  porządku  posiedzenia  Komisji
Infrastruktury i Porządku Publicznego.

Porządek posiedzenia Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego (porządek posiedzenia
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu):

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.
3. Zapoznanie się z uchwałą Nr SO – 1/0954/53/2024 Składu Orzekającego Regionalnej

Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii
o sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Powiatu  Kaliskiego  za  2023  rok  wraz
z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami.

4. Wypracowanie  opinii  dotyczącej  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  budżetu
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Powiatu Kaliskiego za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.
5. Wypracowanie  opinii  dotyczącej  sprawozdania  finansowego  Powiatu  Kaliskiego

za 2023 rok.
6. Wypracowanie  opinii  dotyczącej  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  planu

finansowego instytucji kultury – Muzeum Historii Przemysłu w Opatówku za 2023
rok.

7. Sprawy bieżące.
8. Zamknięcie posiedzenia.

Członkowie  Komisji  Infrastruktury  i  Porządku  Publicznego  jednogłośnie  przyjęli ww.
porządek posiedzenia.

Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu Alicja  Skrzybalska  przystąpiła
do  głosowania  nad  przyjęciem  przedłożonego  porządku  posiedzenia  Komisji  Edukacji,
Kultury i Sportu.

Porządek  posiedzenia  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  (porządek  posiedzenia  stanowi
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu):

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.
3. Zapoznanie się z uchwałą Nr SO – 1/0954/53/2024 Składu Orzekającego Regionalnej

Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii
o sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Powiatu  Kaliskiego  za  2023  rok  wraz
z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami.

4. Wypracowanie  opinii  dotyczącej  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  budżetu
Powiatu Kaliskiego za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.

5. Wypracowanie  opinii  dotyczącej  sprawozdania  finansowego  Powiatu  Kaliskiego
za 2023 rok.

6. Wypracowanie  opinii  dotyczącej  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  planu
finansowego instytucji kultury – Muzeum Historii Przemysłu w Opatówku za 2023
rok.

7. Sprawy bieżące.
8. Zamknięcie posiedzenia.

Członkowie  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  jednogłośnie  przyjęli ww.  porządek
posiedzenia.

Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Powiatu  i  Promocji  Radosław  Wower przystąpił
do  głosowania  nad  przyjęciem  przedłożonego  porządku  posiedzenia  Komisji  Rozwoju
Powiatu i Promocji.

Porządek posiedzenia Komisji Rozwoju Powiatu i Promocji (porządek posiedzenia stanowi
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu):

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.
3. Zapoznanie się z uchwałą Nr SO – 1/0954/53/2024 Składu Orzekającego Regionalnej

Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii
o sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Powiatu  Kaliskiego  za  2023  rok  wraz
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z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami.
4. Wypracowanie  opinii  dotyczącej  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  budżetu

Powiatu Kaliskiego za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.
5. Wypracowanie  opinii  dotyczącej  sprawozdania  finansowego  Powiatu  Kaliskiego

za 2023 rok.
6. Wypracowanie  opinii  dotyczącej  sprawozdania  rocznego  z  wykonania  planu

finansowego instytucji kultury – Muzeum Historii Przemysłu w Opatówku za 2023
rok.

7. Sprawy bieżące.
8. Zamknięcie posiedzenia.

Członkowie  Komisji  Rozwoju  Powiatu  i  Promocji jednogłośnie  przyjęli ww.  porządek
posiedzenia.

Ad. 3. Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Łukasz Kolonko przystąpił
do  kolejnego  punktu  porządku  posiedzenia  –  Zapoznanie  się  z  uchwałą  Nr SO  –
1/0954/53/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia
8 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu
Kaliskiego  za  2023  rok  wraz  z informacją  o stanie  mienia  Jednostki  i objaśnieniami.
(przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu).

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem poprosił Skarbnika Powiatu Urszulę
Jędrusiak o przedstawienie opinii.

Skarbnik Powiatu Urszula  Jędrusiak  odczytała  uchwałę  Regionalnej  Izby Obrachunkowej,
która zawiera pozytywną opinię o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Kaliskiego za
2023 rok.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Łukasz Kolonko otworzył dyskusję
i zapytał o uwagi.

Członkowie Komisji  Budżetu i  Gospodarki  Mieniem, Komisji  Edukacji,  Kultury i Sportu,
Komisji  Infrastruktury i  Porządku Publicznego oraz Komisji  Rozwoju Powiatu i Promocji
zgodnie stwierdzili, iż zapoznali się z uchwałą Nr SO – 1/0954/53/2024 Składu Orzekającego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia
opinii  o sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Powiatu  Kaliskiego  za  2023  rok  wraz
z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami.

Ad. 4. Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Łukasz Kolonko przystąpił
do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  posiedzenia  –  Wypracowanie  opinii  dotyczącej
sprawozdania  rocznego  z  wykonania  budżetu  Powiatu  Kaliskiego  za  2023  rok  wraz
z informacją o stanie mienia komunalnego (przedmiotowe sprawozdanie stanowi załącznik
nr 11 do niniejszego protokołu).

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem  Łukasz  Kolonko oddał  głos
Staroście Kaliskiemu Janowi Adamowi Kłyszowi.
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Starosta Kaliski Jan Adam Kłysz powiedział cyt. „Ustawa o samorządzie powiatowym kreuje
w jaki  sposób oceniamy budżet  Powiatu  Kaliskiego,  a  potem udzielamy absolutorium dla
Zarządu.  Głównie  dotyczy  to  prawidłowości  konstruowania  budżetu,  prawidłowości  jego
rozliczenia i złożenia odpowiednich sprawozdań finansowych, relacji pomiędzy wskaźnikami,
które są zapisane w ustawie. To wszystko jest na bieżąco kontrolowane w czasie tworzenia
budżetu, zmian do budżetu, a podsumowanie kończy się wraz z zakończeniem roku. W tym
stanie prawnym, w którym jesteśmy, już wcześniej organy kontrolne,  czyli Regionalna Izba
Obrachunkowa  reaguje  gdyby  coś  było  nie  tak  i  nie  dopuści  do  tego,  żeby  jednostka
samorządu terytorialnego, zarówno szczebla gminnego jak i powiatowego doprowadziła się
do  stanu,  gdzie  finanse  publiczne  byłyby  zagrożone  z  punktu  widzenia  prawnego.  Mamy
pozytywną  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  jest  to  zasługa  pracowników  i  Pani
Skarbnik  (…)  Chciałbym  podziękować  Pani  Skarbnik  za  jej  pracę.  Bo  ta  praca  przez
Regionalną Izbę Obrachunkową  jest oceniona dobrze, wszystkie opinie wpływają pozytywne.
Rozpoczynając tą dyskusję, chciałbym rekomendować Państwu tę pracę Pani Skarbnik, prace,
która zasługuje na pozytywną ocenę  (…) Będziemy także mówić o Raporcie, który dotyczy
majątku Powiatu”.

Na  wspólne  posiedzenie  poszczególnych  Komisji  przybył  Radny  Błażej  Wojtyła,  Członek
Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem.

Przewodnicząca  Komisji  Edukacji  Kultury  i  Sportu  Alicja  Skrzybalska  zwróciła  uwagę
na stan zadłużenia Powiatu Kaliskiego cyt. „Smuci to, że zadłużenie mamy do 2030 roku, że
raty kredytowe były mniejsze na początku, teraz w niektórych kredytach są duże (…) Niestety
ograniczy to nasze możliwości inwestycyjne, ale widać, że wszystkie kredyty były inwestycyjne
(…)”.

Radna Renata Szulc także zwróciła uwagę  na konstrukcję spłat kredytów cyt. „Na początku
raty są bardzo niskie, a potem są o wiele wyższe, czy one muszą tak wyglądać? ”.

Starosta Kaliski Jan Adam Kłysz zabrał głos i przypomniał cyt.  „(…) W  ostatnich latach
dużo środków finansowych dotował Rząd na inwestycje i trudno było nie korzystać z tego.
Wspomnianych  inwestycji  było  dużo,  ale  tylko  dlatego,  że  były  możliwości.  Powiat  ma
dochody  własne  bardzo  małe,  a  pojawiają  się  środki,  które  mogliśmy  pozyskać  i  je
pozyskiwaliśmy, po to, żeby inwestować je przede wszystkim w drogi, Muzeum i inne. Więc
coś za coś (…) Dofinansowania były na poziomie 90%,, więc trzeba było zaciągnąć kredyt,
aby  mieć  na  swój  własny  wkład  finansowy.  (…)  Są  to  dylematy,  które  Radni  muszą
podejmować.”  

Skarbnik  Powiatu  Urszula  Jędrusiak  w  odniesieniu  do  konstrukcji  spłat  kredytów
poinformowała cyt. „ Nie możemy większych rat od razu przy pięciu kredytach jak mieliśmy.
Na  dzień  dzisiejszy  zostały  trzy  kredyty,  musieliśmy  tak  dostosować  raty,  aby  były
odpowiednie wskaźniki (…)”.

Radny Krzysztof  Dziedzic zwrócił uwagę, iż w bieżącym roku została powołana nowa rada,
która  ma  ocenić  pracę  poprzedniej  rady.  Następnie  Radny  zwrócił  uwagę  na  poziom
zadłużenia  Powiatu  Kaliskiego.  Zdaniem  Radnego  cyt.  „Nad  zadłużeniem  musimy
popracować,  aby  je  zmniejszyć  (…)”.  Następnie  Radny  Dziedzic  zapytał  o  powody
niewykonania części wydatków, szczególnie majątkowych?
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Na  zadane  pytanie  odpowiedzi  udzieliła  Skarbnik  Powiatu  Urszula  Jędrusiak,  która
poinformowała,  iż  na  niewykonanie  wydatków  składają  się  inwestycje,  które  zostały
przeniesione  do  realizacji  na  2024  rok  cyt.  „W  ubiegłym  roku  otrzymaliśmy  środki  na
inwestycje z Funduszu Dróg Lokalnych, jest to spora kwota, a zadania są wykonywane w tym
roku, stąd to wykonanie jest mniejsze i te środki weszły w nadwyżkę roku 2023”.

Radny Krzysztof  Dziedzic zapytał bardziej szczegółowo  cyt. „Jakie wydatki majątkowe nie
zostały wykonane?”.

Skarbnik  Powiatu  w  odniesieniu  do  pytania  Radnego  Krzysztofa  Dziedzica  przedstawiła
kwoty związane z niewykonaniem wydatków majątkowych.

Radny Krzysztof  Dziedzic zabrał głos i doprecyzował, iż pyta – jakie wydatki majątkowe nie
zostały wykonane i z jakiego powodu?

Radna Renata Szulc na podstawie przekazanych materiałów odczytała przeniesione na rok
2024 niezrealizowane w ubiegłym roku inwestycje. Następnie Renata Szulc zapytała – czy w
związku z termomodernizacją  budynku Zespołu Szkół w Liskowie,  wpłyną zaległe  środki
finansowe  z  Unii  Europejskiej?  Radna  nadmieniła,  iż  ze  sprawozdania  wynika,  że
przedmiotowe środki nie wpłynęły w ubiegłym roku.

Na zadane pytanie odpowiedzi udzielił Starosta Kaliski Jan Adam Kłysz, który poinformował,
iż wszystkie środki unijne zostaną rozliczone do dnia 30 czerwca. 

Radny Krzysztof Dziedzic ponownie zapytał cyt. „Jaki jest powód niewykonania wydatków
majątkowych?”.

Na wspólne posiedzenie poszczególnych Komisji został poproszony Kierownik Biura Rozwoju
Powiatu Pan Marcin Kupajski.

Kierownik  Biura  Rozwoju  Powiatu  Marcin  Kupajski  w  odpowiedzi  na  pytanie  Radnego
Krzysztofa Dziedzica powiedział cyt.  „ Jeśli chodzi o bezpieczne przejścia to umowy były
podpisywane w połowie grudnia 2023r. Procedura jest taka, że Wojewoda ogłaszał wyniki.
Po tych  wynikach przeprowadziliśmy procedury  przetargowe i  w połowie  grudnia  zostały
podpisane  umowy.  Pieniądze  zostały  przekazane.  Okres  zimowy  uniemożliwiał  realizację
inwestycji.  Przy przetargach założyliśmy realizację  do  końca lipca  2024 r.  na dziewięciu
zadaniach, a na jednym zadaniu do czerwca. Obecnie pięć zadań jest skończonych, pozostałe
zadanie są w trakcie realizacji.  Do lipca zostaną wykonane zgodnie z założeniem – są to
przejścia dla pieszych Kokanin - Piotrów. Reszta zadań to przebudowa bezpiecznych przejść
dla pieszych wraz z infrastrukturą towarzyszącą.”

Starosta Kaliski Jan Adam Kłysz wyjaśnił procedurę wyłaniania wykonawców w przetargach
na realizację danej inwestycji majątkowej.

Radny Krzysztof Dziedzic zapytał, cyt. „Czy te zadania poszły w wydatki niewygasające, czy
przeszły do nowego budżetu?”.
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Skarbik Powiatu poinformowała, iż wspomniane zadania nie są wydatkami niewygasającymi,
przeszły do realizacji na kolejny rok. 

Radna Renata Szulc zapytała, czy Powiat otrzyma wszystkie środki finansowe, które są ujęte
w zasądzonych wyrokach sądowych, czy karach umownych.

Starosta  Kaliski  Jan  Adam  Kłysz  w  odniesieniu  do  pytania  Radnej  Renaty  Szulc
poinformował, iż jest to sprawa związana z realizacją inwestycji drogowej w 2015 r., w której
wystąpił problem techniczny – konstrukcja drogi załamała się. Starosta nadmienił, iż  Powiat
był w okresie gwarancji, dlatego został złożony wniosek, aby naprawy odbyły się w ramach
gwarancji. Niestety Wykonawca został postawiony w stan likwidacji, dlatego przedmiotową
sprawą zajmuje się Radca Prawny, który stara się, aby pozytywnie zakończyć przedmiotową
sprawę.  Wspomniana  droga  została  przebudowana  i  naprawiona  w  ramach  kolejnych
inwestycjach prowadzonych przez Powiat Kaliski.

Radny  Zbigniew Słodowy przypomniał  o  poniesionych  kosztach  sądowych,  które  Powiat
poniósł na rzecz toczących się procesów.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem Łukasz  Kolonko zapytał  o  inne
uwagi do przesłanego sprawozdania.

Członkowie poszczególnych Komisji nie zgłosili innych pytań oraz uwag do przedmiotowego
sprawozdania.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem  Łukasz  Kolonko  poddał pod
głosowanie Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem przedmiotowe sprawozdanie.

Komisja  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem pozytywnie  jednogłośnie  zaopiniowała
sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Powiatu Kaliskiego za 2023 rok wraz z informacją
o stanie mienia komunalnego (opinia stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu).

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego Dariusz Korczyński poddał
pod głosowanie Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego przedmiotowe sprawozdanie.

Komisja  Infrastruktury  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie  jednogłośnie  zaopiniowała
sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Powiatu Kaliskiego za 2023 rok wraz z informacją
o stanie mienia komunalnego (opinia stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu).

Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Alicja  Skrzybalska  poddała pod
głosowanie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu przedmiotowe sprawozdanie.

Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu pozytywnie  jednogłośnie  zaopiniowała sprawozdanie
roczne z  wykonania  budżetu  Powiatu  Kaliskiego za  2023 rok wraz  z informacją  o stanie
mienia komunalnego (opinia stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu).

Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Powiatu  i  Promocji  Radosław  Wower  poddał pod
głosowanie Komisji Rozwoju Powiatu i Promocji przedmiotowe sprawozdanie.
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Komisja  Rozwoju Powiatu i Promocji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała sprawozdanie
roczne z  wykonania  budżetu  Powiatu  Kaliskiego za  2023 rok wraz  z informacją  o stanie
mienia komunalnego (opinia stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu).

Ad. 5. Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Łukasz Kolonko przystąpił
do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  posiedzenia  –  Wypracowanie  opinii  dotyczącej
sprawozdania  finansowego  Powiatu  Kaliskiego  za 2023  rok  (przedmiotowe  sprawozdanie
stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu).

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Łukasz Kolonko poprosił Skarbnika
Powiatu Panią Urszulę Jędrusiak o przedstawienie tematu. 

Skarbnik Powiatu Pani Urszula Jędrusiak przekazała, iż na sprawozdanie finansowe składa się
bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, bilans jednostki budżetowej
lub samorządowego zakładu budżetowego,  rachunek zysków i  strat  jednostki,  zestawienie
zmian w funduszu jednostki. Na podstawie przekazanych materiałów Skarbnik Powiatu Pani
Urszula  Jędrusiak  omówiła  bilans  jednostki  budżetowej  lub  samorządowego  zakładu
budżetowego, z wyszczególnieniem poniesionych kosztów w ciągu roku na budowę środków
trwałych w budowie.

Przewodniczący Komisji  Budżetu i Gospodarki Mieniem Łukasz Kolonko zapytał o uwagi
do przesłanego sprawozdania.

Członkowie  poszczególnych  Komisji  nie  zgłosili pytań  oraz  uwag  do  przedmiotowego
sprawozdania.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem  Łukasz  Kolonko  poddał pod
głosowanie Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem przedmiotowe sprawozdanie.

Komisja  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem pozytywnie  jednogłośnie  zaopiniowała
sprawozdanie  finansowe Powiatu Kaliskiego za 2023 rok  (opinia stanowi  załącznik nr  17
do niniejszego protokołu).

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego Dariusz Korczyński poddał
pod głosowanie Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego przedmiotowe sprawozdanie.

Komisja  Infrastruktury  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie  jednogłośnie  zaopiniowała
sprawozdanie  finansowe Powiatu Kaliskiego za 2023 rok  (opinia stanowi załącznik nr 18
do niniejszego protokołu).

Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Alicja  Skrzybalska  poddała pod
głosowanie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu przedmiotowe sprawozdanie.

Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu pozytywnie  jednogłośnie  zaopiniowała sprawozdanie
finansowe Powiatu Kaliskiego za 2023 rok  (opinia stanowi załącznik nr 19 do niniejszego
protokołu).
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Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Powiatu  i  Promocji  Radosław  Wower  poddał pod
głosowanie Komisji Rozwoju Powiatu i Promocji przedmiotowe sprawozdanie.

Komisja Rozwoju Powiatu i Promocji  pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała sprawozdanie
finansowe Powiatu Kaliskiego za 2023 rok   (opinia stanowi załącznik nr 20 do niniejszego
protokołu).

Ad. 6. Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Łukasz Kolonko przystąpił
do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  posiedzenia  –  Wypracowanie  opinii  dotyczącej
sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego instytucji kultury – Muzeum Historii
Przemysłu w Opatówku za 2023 rok (przedmiotowe sprawozdanie stanowi załącznik nr 21
do niniejszego protokołu).

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem  Łukasz  Kolonko  oddał  głos
Staroście Kaliskiemu Janowi Adamowi Kłyszowi.

Starosta  Kaliski  Jan  Adam Kłysz  zabrał  głos  i  przypomniał,  iż  w obecnym roku  została
zakończona modernizacja zachodniego skrzydła Muzeum Historii  Przemysłu w Opatówku.
Starosta omówił kolejne etapy związane z realizacją ww. inwestycji w Muzeum. Następnie
Starosta  Kaliski  podziękował  Zastępcy  Dyrektora  Muzeum  Historii  Przemysłu  Jolancie
Golickiej za pomyślne zakończenie wspomnianej modernizacji.

Przewodniczący Komisji  Budżetu i Gospodarki Mieniem Łukasz Kolonko zapytał o uwagi
do przekazanego sprawozdania.

Członkowie  poszczególnych  Komisji  nie  zgłosili pytań  oraz  uwag  do  przedmiotowego
sprawozdania.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem  Łukasz  Kolonko  poddał pod
głosowanie Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem przedmiotowe sprawozdanie.

Komisja  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem pozytywnie  jednogłośnie  zaopiniowała
sprawozdanie  roczne z wykonania planu finansowego instytucji kultury – Muzeum Historii
Przemysłu  w  Opatówku  za  2023  rok (opinia  stanowi  załącznik  nr  22  do niniejszego
protokołu).

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego Dariusz Korczyński poddał
pod głosowanie Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego przedmiotowe sprawozdanie.

Komisja  Infrastruktury  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie  jednogłośnie  zaopiniowała
sprawozdanie  roczne z wykonania planu finansowego instytucji kultury – Muzeum Historii
Przemysłu  w  Opatówku  za  2023  rok  (opinia  stanowi  załącznik  nr  23  do niniejszego
protokołu).

Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Alicja  Skrzybalska  poddała pod
głosowanie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu przedmiotowe sprawozdanie.
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Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu pozytywnie  jednogłośnie  zaopiniowała sprawozdanie
roczne  z  wykonania  planu  finansowego  instytucji  kultury  –  Muzeum  Historii  Przemysłu
w Opatówku za 2023 rok (opinia stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu).

Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Powiatu  i  Promocji  Radosław  Wower  poddał pod
głosowanie Komisji Rozwoju Powiatu i Promocji przedmiotowe sprawozdanie.

Komisja Rozwoju Powiatu i Promocji  pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała sprawozdanie
roczne  z  wykonania  planu  finansowego  instytucji  kultury  –  Muzeum  Historii  Przemysłu
w Opatówku za 2023 rok (opinia stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu).

Ad. 7. Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem Łukasz Kolonko przystąpił
do realizacji kolejnego punktu porządku posiedzenia – Sprawy bieżące.

Głos zabrał  Radny Krzysztof Dziedzic,  mówiąc cyt.  „Musimy dalej  podjąć jeszcze prace,
ponieważ powinniśmy podjąć uchwały i opinie w sprawie raportu o stanie powiatu. Na sesji,
tzw.  absolutoryjnej,  to  raport  o  stanie  powiatu  ma  pierwszeństwo  przed  pozostałymi
uchwałami. Po pierwsze, ten raport, który otrzymaliśmy, w praktyce dzisiaj się jeszcze z nim
nie  zapoznaliśmy,  a  powinniśmy  to  zrobić.  Następnie  wypracować  opinie.  Powinni
mieszkańcy, też radni, mieć udział w dyskusji. Dalszą kolejnością jest to, co zrobiliśmy, czyli
sprawozdania wszelkiego rodzaju,  absolutorium. Absolutorium staremu Zarządowi,  bo tak
naprawdę przecież nie nowemu Zarządowi. Panie Starosto, nie wiem w jaki sposób Pan, to
przewiduje,  ale  należałaby,  to  wprowadzić  pod  Komisje.  Komisja  Rewizyjna  spotyka  się
dzisiaj  i  będzie  musiała  przygotować  swój  wniosek  o  udzielenie  lub  nieudzielenie
absolutorium oraz musi się zapoznać, zbadać sprawozdanie, bo na pewno to dzisiaj zrobi.
Reszta Rady musi zapoznać się z raportem i zająć swoje stanowisko ,bo na sesji najpierw
raport,  wotum  zaufania  lub  nie,  następnie  sprawozdania  i  absolutorium.  Więc  mam
propozycję, czy dzisiaj to poszerzamy ewentualnie, czy znowu Komisja będzie musiała być?”.

Starosta Kaliski Jan Adam Kłysz odpowiedział cyt. „Raport nie jest pierwszym raportem w
dziejach Powiatu Kaliskiego, jest już kolejnym raportem. Stąd w części dla nas jest znany, ale
oczywiście nowa Rada musi w całości się z nim zapoznać, ponieważ do tego raportu dołożono
wiele majątku, który w tym czasie został po prostu zrealizowany. Ten majątek cały czas nam
wzrasta, stąd też należałoby zobaczyć, jaki jest progres, czy jest on dobry, czy też nie jest
dobry. I to jest podstawa. Mówiłem o tym na samym początku, że kwestia majątku Powiatu
Kaliskiego,  sprawdzenia,  czy  ten  majątek  poprawnie  jest  zarządzany,  jest  najważniejszą
rzeczą. Jeśli chodzi zaś o procedury, proszę Pana Dyrektora Józefiaka, aby poinformował nas
wszystkich, jak wynika z przepisów kwestia związana z dyskusją nad raportem”. 

Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Organizacyjnego  Pan  Ziemowit  Józefiak  wyjaśnił  cyt.
„Zgodnie z art. 30a ustawy o samorządzie powiatowym dyskusja nad raportem prowadzona
jest w trakcie sesji absolutoryjnej, nie na komisjach. I to jest wprost zapisane w ustawie. W
związku  z  tym  nie  ma  potrzeby,  abyśmy  raport  dyskutowali  na  Komisjach.  Raport  jest
głosowany od 2018 roku. W tym roku została wprowadzona zmiana w ustawie o samorządzie
powiatowym. Raport, który zarząd powiatu ma obowiązek przedstawić radzie tj. data 31 maja
każdego roku. I zgodnie z ustawą, Zarząd Radzie przedstawił ten raport. Raport obejmuje na
dzień dzisiejszy 104 strony i opisane są wszystkie zadania Powiatu,  które są realizowane.
Począwszy  od  transportu  publicznego,  przez  promocję,  ochronę  zdrowia,  skończywszy  na
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realizacji  wszystkich  uchwałach Rady Powiatu  za poprzedni  rok,  które  realizował Zarząd
Powiatu Kaliskiego”. 

Starosta Jan Adam Kłysz dodał,  iż  raport  o stanie  powiatu może być kwestią  dyskusji  w
gronie mieszkańców powiatu kaliskiego. Procedura umożliwia również mieszkańcom prawo
wypowiedzi albo udział w dyskusji.

Przewodnicząca  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Alicja  Skrzybalska  zapytała,  gdzie
mieszkańcy mogą zapoznać się z raportem o stanie powiatu?

Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Organizacyjnego  Pan  Ziemowit  Józefiak  odpowiedział,  że
raport  jest  dostępny  w  wersji  elektronicznej  na  stronie  internetowej  powiatu.  Wyjaśnił
również procedurę umożliwiającą uczestnictwo mieszkańców podczas sesji, na której będzie
omawiany raport o stanie powiatu. 

Radny  Krzysztof  Dziedzic  poprosił  o  doprecyzowanie,  iż  raport  o  stanie  powiatu  będzie
omawiany na sesji, czy na Komisji? 

Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Organizacyjnego  Pan  Ziemowit  Józefiak  odpowiedział,  iż
wzorem lat ubiegłych, raport o stanie powiatu jest przekazywany wyłącznie na sesję Rady
Powiatu, nie na posiedzenia Komisji.

W  następnej  kolejności  Starosta  Kaliski  Jan  Adam  Kłysz  przekazał  cyt.  „Chciałbym
powiedzieć o naszych rozmowach z Wicestarostą i  Członkiem Zarządu dotyczących jednej
inwestycji.  Inwestycji  drogowej,  o  której  już  wspomniałem,  na  którą  będziemy  próbowali
znaleźć  dodatkowe  środki.  W  kontekście  naszej  dyskusji  związanej  z  kredytami  i
zobowiązania.  To jest droga, Wójt Józef Podłużny doskonale pamięta,  droga z Kalisza do
Godziesz. Te środki są potrzebne. Pan Wicestarosta i ja spotkamy się z Panem Wójtem Gminy
Godziesze  Wielkie  i  będziemy  dyskutować  na  temat  tego,  aby  Gmina  nas  wsparła  w  tej
inwestycji.  Jeżeli  nas  nie  wesprze,  to  będą  bardzo  duże  problemy  finansowe  po  stronie
Powiatu, aby tę inwestycję zrealizować. To jest najważniejsza rzecz, jeśli chodzi o inwestycje,
w tym momencie,  na  którą  Zarząd musi  zwrócić  uwagę i  pracować,  żeby  zrealizować  tę
inwestycję. Mam nadzieję, że to nam się uda i ta inwestycja, zakontraktowana, będzie mogła
być przez Powiat Kaliski realizowana. To są te trudności finansowe, o których na początku
rozmawialiśmy.  Jestem  pełen  optymizmu  i  mam  nadzieję,  że  Zarządowi  się  to  uda
zrealizować”. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Kaliskiego  Janusz  Nowak  zwrócił  się  z  prośbą  o
utrzymywanie  dotychczasowej  współpracy Zarządu Powiatu  z  Gminami  z  terenu powiatu
kaliskiego, przy realizacji różnorakich inwestycji.

Starosta  Kaliski  Jan  Adam  Kłysz  podkreślił,  iż  dotychczasowa  współpraca  Powiatu
Kaliskiego z Gminami przebiegała dobrze. Następnie zapewnił, iż Zarząd Powiatu podejmie
działania, aby kontynuować partnerstwo. 

Starosta  Kaliski  Jan  Adam Kłysz,  Wiceprzewodniczący  Rady Powiatu  Kaliskiego  Janusz
Nowak oraz Radny Krzysztof Dziedzic poruszyli kwestie związane z realizacją bieżących i
przyszłych inwestycji realizowanych wspólnie z Gminami.
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Radny Henryk Kurek poruszył kwestię kolejki wąskotorowej na trasie Żelazków – Opatówek
i dalszego jej rozwoju.

Innych spraw bieżących nie zgłoszono.

Ad. 8. Zamknięcie posiedzenia.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  posiedzenia  wspólnego  dla  Komisji  Budżetu
i Gospodarki Mieniem, Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Komisji Infrastruktury i Porządku
Publicznego oraz Komisji  Rozwoju Powiatu i Promocji,  Przewodniczący Komisji  Budżetu
i Gospodarki  Mieniem Łukasz  Kolonko podziękował  wszystkim za  udział  w  posiedzeniu
i zamknął wspólne posiedzenie Komisji.

Wspólne  posiedzenie  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem,  Komisji  Edukacji,  Kultury
i Sportu,  Komisji  Infrastruktury  i  Porządku  Publicznego  oraz  Komisji  Rozwoju  Powiatu
i Promocji zakończyło się o godz. 10:05.

Przewodniczący Komisji Przewodniczący Komisji
Budżetu i Gospodarki Mieniem Infrastruktury i Porządku Publicznego

Łukasz Kolonko Dariusz Korczyński

Przewodnicząca Komisji Przewodniczący Komisji
Edukacji, Kultury i Sportu Rozwoju Powiatu i Promocji

 

Alicja Skrzybalska Radosław Wower

Protokół sporządziła:

Główny specjalista

Dorota Kubiak

Główny specjalista

Ewelina Winowicz
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